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PROTOKÓŁ nr 40 
z posiedzenia                                          

Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny 
Rady Miejskiej w Radomiu    
z dnia 21 lutego 2023 r. 

 
Na posiedzeniu obecni byli Członkowie Komisji oraz zaproszeni Goście wg listy 
obecności, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Posiedzenie otworzyła  
i na nim przewodniczyła Pani Teresa Skoczek Przewodnicząca Komisji, która powitała 
wszystkich Członków Komisji i zaproszonych Gości. 
 
Radni nieobecni: Wioletta Kotkowska.  
 
Porządek posiedzenia: 
 
1. Przyjęcie protokołu nr 39 z posiedzenia Komisji. 
2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej w Radomiu zawartych na 

drukach: 

− Nr 783  w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej Radomskiej 
Stacji Pogotowia Ratunkowego w Radomiu,  

− Nr 785 w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania 
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, 
z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi, świadczonych w miejscu zamieszkania osoby niepełnosprawnej 
w ramach pobytu dziennego w zakresie Lokalnego Programu Gminy Miasta 
Radomia "Opieka wytchnieniowa" - edycja 2023 oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania 

− Nr 786 w sprawie ustanowienia Lokalnego Programu Gminy Miasta Radomia 
"Opieka wytchnieniowa" - edycja 2023, 

− Nr 800 w sprawie dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na 2023 rok w części 
dotyczącej zdrowia i pomocy społecznej.  

3. Rozpatrzenie pisma w sprawie upomnienia w związku z nierealizowaniem zaleceń 
dotyczących udzielania świadczeń w ramach nocnej i świątecznej opieki 
zdrowotnej.  

4. Sprawy różne. 
 
 
 
Porządek dzienny posiedzenia został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 1 Protokół nr 39 z ostatniego posiedzenia Komisji został przyjęty (6 głosów za, 0 
przeciw, 0 wstrzymujących się). 
 
Ad. 2. Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek poprosiła o przedstawienie 
projektów uchwał zawartych na drukach:  
 
- Nr 783  w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej Radomskiej Stacji 
Pogotowia Ratunkowego w Radomiu.  
W z brakiem konieczności omawiania projektu uchwały zawartego na druku Nr 783 
oraz brakiem pytań Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie 
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nad projektem uchwały zawartym na druku Nr 783. Radni pozytywnie zaopiniowali 
projekt uchwały na druku Nr 783 w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady 
Społecznej Radomskiej Stacji Pogotowia Ratunkowego w Radomiu (6 Radnych za, 0 
przeciw, 0 wstrzymujących się). Opinię nr 41 dołączono do materiałów z komisji.  
 
- Nr 785 w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 
usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 
świadczonych w miejscu zamieszkania osoby niepełnosprawnej w ramach pobytu 
dziennego w zakresie Lokalnego Programu Gminy Miasta Radomia "Opieka 
wytchnieniowa" - edycja 2023 oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania.  
- Nr 786 w sprawie ustanowienia Lokalnego Programu Gminy Miasta Radomia "Opieka 
wytchnieniowa" - edycja 2023  
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak poinformował, 
że jest to pakiet uchwał dotyczący realizacji programu opieka wytchnieniowa na terenie 
Radomia w roku 2023. Tak jak w poprzednich latach są to uchwały, które są konieczne 
ze względów formalnych do tego żeby ten program mógł być realizowany. Co roku 
istnieje potrzeba przyjmowania uchwały takiej jak pierwsza z przywołanych tj. zawarta 
na druku Nr 785. W zakresie tej uchwały 240 godzin opieki wytchnieniowej 
realizowanej stricte przez MOPS dla opiekunów osób niepełnosprawnych jest 
całkowicie bezpłatne. Koszt jednej godziny tej usługi ustanowiono na poziomie 40,00 
zł (koszt maksymalny przewidziany w programie). Z punktu widzenia biorcy tego 
świadczenia w granicach tych 240 godzin te usługi są całkowicie bezpłatne. Program 
ten jest w 100% finansowany ze środków zewnętrznych.        
Analogiczna sytuacja jest w odniesieniu do drugiej uchwały zawartej na druku Nr 786. 
To też jest uchwała techniczna. W tym roku, tak jak w zeszłym na terenie Radomia 
będą realizowane trzy komponenty tej opieki wytchnieniowej czyli komponent, który 
realizuje MOPS (opieka wytchnieniowa w miejscu zamieszkania osób), komponent 
który będzie realizował DPS Weterana Walki i Pracy (opieka całodobowa w wymiarze 
do 2 tygodni dla jednej osoby całkowicie bezpłatnie) i trzeci komponent, który 
najprawdopodobniej będą realizowały organizacje pozarządowe (opieka świadczona 
nie całodobowo, ale poza miejscem zamieszkania osób).        
Wszystkie inne zasady pozostały analogiczne do lat ubiegłych. Jeżeli chodzi o ten 
moduł MOPS- u to w tym roku przewidziano 14 takich osób (12 osób dorosłych i 2 
dzieci).    
Radna Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz zapytała czy w poprzednim roku koszt 
jednej godziny wynosił również 40,00 zł. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej Marcin Gierczak odpowiedział, że ma wrażenie, iż w zeszłym roku było 
40,00 zł. Jest to kwota do rozliczeń wewnątrz projektu, bo wedle tej kwoty obliczana 
jest łączna kwota dofinasowania. W module MOPS-u to jest łącznie 134 400,00 zł., 
a łącznie jeżeli chodzi o cały moduł gminy to jest ponad 500 000,00 zł.      
Przewodnicząca komisji Teresa Skoczek zapytała czy jest to jednoroczny program. 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak odpowiedział, 
że tak. To są edycje roczne. Przewodnicząca komisji Teresa Skoczek zapytała czy 
jest zainteresowanie tym programem. Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki 
Społecznej Elwira Skoczek odpowiedziała, że jest duże zainteresowanie. Do 
konkursu mogły przystępować samorządy i organizacje pozarządowe. Organizacje 
pozarządowe, które w tym roku przystąpiły znowu nie otrzymały środków ze względu 
na braki formalne we wnioskach tylko środki otrzymał samorząd więc wiadomo już na 
dzisiaj, że będzie za mało środków. Organizacje nie otrzymały środków a gmina 
otrzymała ich mnij niż wnioskowała.  Radna Magdalena Lasota zapytała kiedy będzie 
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ogłoszony konkurs dla organizacji. Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej 
Elwira Skoczek odpowiedziała, że będzie to po sesji i w połowie kwietnia powinien 
być już rozstrzygnięty. Radna Magdalena Lasota zapytała o ile gmina występowała 
i o ile mniej otrzymała środków. Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej 
Elwira Skoczek odpowiedziała, że gmina otrzymała około 60%. W tej chili nie ma tego 
zestawienia. Radna Magdalena Lasota poprosiła o takie zestawianie. Jak to wygląda 
w stosunku do zeszłego roku? Czy jesteśmy wstanie oszacować potrzeby, a ile 
otrzymujemy kwoty? Ile było w zeszłym roku, a ile teraz będzie? Dyrektor Wydziału 
Zdrowia i Polityki Społecznej Elwira Skoczek powiedziała, że jeżeli chodzi 
o odniesienie do zeszłego roku to gmina otrzymała niewiele mniej tyle, że 
zapotrzebowanie w tym roku złożone było dużo większe, bo jest dużo większe 
zapotrzebowanie organizacji pozarządowych. Dyrektor Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej Marcin Gierczak dopowiedział, że jeżeli chodzi o moduł MOPS-
u to finasowanie jest na podobnym poziomie jak w zeszłym roku. Tylko MOPS ma 
jedynie tę cząstkę. Problem zawsze jest z dziećmi. Teraz świadomie są takie proporcje 
ponieważ okazuje się, że zainteresowanie rodziców dzieci niepełnoletnich jest 
mniejsze niż opiekunów dorosłych osób.        
Przewodnicząca komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 785. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 785 w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania 
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 
świadczonych w miejscu zamieszkania osoby niepełnosprawnej w ramach pobytu 
dziennego w zakresie Lokalnego Programu Gminy Miasta Radomia "Opieka 
wytchnieniowa" - edycja 2023 oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania (6 Radnych za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących się). Opinię nr 41 dołączono do materiałów z komisji.  
 
Przewodnicząca komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 786. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 786 w sprawie ustanowienia Lokalnego Programu Gminy Miasta Radomia 
"Opieka wytchnieniowa" - edycja 2023 (6 Radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 
się). Opinię nr 41 dołączono do materiałów z komisji.  
 
- Nr 800 w sprawie dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na 2023 rok w części 
dotyczącej zdrowia i pomocy społecznej 
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Elwira Skoczek omówiła zmiany 
wprowadzone w Uchwale Budżetowej w części dotyczącej zdrowia i pomocy 
społecznej.  
Przewodnicząca komisji Teresa Skoczek zapytała czy cała kwota 250 000,00 zł na 
opiekę paliatywną przeznaczona jest na Giserską. Dyrektor Wydziału Zdrowia 
i Polityki Społecznej Elwira Skoczek odpowiedziała, że nie. Jest to kwota dla 
organizacji pozarządowych. Zawsze do konkursu przystępują: Hospicjum Królowej 
Apostołów, Hospicjum Ojca Pio i Caritas. Trudno powiedzieć czy ktoś jeszcze 
przystąpi do konkursu. W tym roku przeznaczona jest kwota 250 000,00 zł., 
a w poprzednim było 220 000,00 zł. Radna Magdalena Lasota zapytała czy to jest 
wystarczająca kwota. Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Elwira 
Skoczek odpowiedziała, że wydaje jej się, że tak.   
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Elwira Skoczek omówiła również 
zmiany wprowadzone w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023-2045. .  
Radna Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz powiedziała, że w uzasadnieniu do 
WPF jest wpisane zmniejszenie o 25 000,00 zł w każdym z lat w zadaniu prowadzenie 
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klubu dla dzieci i młodzieży. Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej 
Elwira Skoczek powiedziała, że komisja zmniejszyła kwoty i Prezydent tak 
rozstrzygnął konkurs. To są oszczędności. Radna Katarzyna Pastuszka – 
Chrobotowicz powiedziała, że oznacza to, że są robione oszczędności i cięcia. 
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Elwira Skoczek powiedziała, że 
tak, bo są oszczędności dlatego trzeba to z WPF wykreślić. Radna Katarzyna 
Pastuszka – Chrobotowicz zapytała kto prowadzi klub dla dzieci i młodzieży. 
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Elwira Skoczek odpowiedziała, 
że klub prowadzi Caritas i stowarzyszenie Arka. Radna Katarzyna Pastuszka – 
Chrobotowicz zapytała czy organizacje nie miały wątpliwości, uwag co do tego, że te 
kwoty będą zmniejszane.  Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Elwira 
Skoczek odpowiedziała, że nie, bo gmina rozstrzygnęła konkurs. Według ich ofert tyle 
można było i te 25 000,00 zł po prostu zostało. Podpisali umowy i nikt nie miał uwag. 
Zasada była taka, że na każdy konkurs z „alkoholówki” w związku z inflacją 
przeznaczone było 20% więcej niż w 2022 roku. Radna Katarzyna Pastuszka – 
Chrobotowicz zapytała czy na prowadzenie klubu dla dzieci i młodzieży jest umowa 
3 letnia. Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Elwira Skoczek 
odpowiedziała, że tak. Na gorący posiłek też umowa jest 3 letnia. Umowy kończą się 
w 2025 roku.           
 
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 800. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 800 w sprawie dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na 2023 rok  
w części dotyczącej zdrowia i pomocy społecznej (6 Radnych za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących się). Opinię nr 41 dołączono do materiałów z komisji.  
 
Ad. 3. Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek poprosiła Dyrektora Radomskiego 
Szpitala Specjalistycznego Marka Pacynę o odniesienie się do treści pisma w sprawie 
upomnienia w związku z nierealizowaniem zaleceń dotyczących udzielania świadczeń 
w ramach nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej.    
Dyrektor Radomskiego Szpitala Specjalistycznego Marek Pacyna poinformował, 
że nocna i świąteczna pomoc jest przypisana do radomskiego szpitala. Ponieważ 
szpital nie miał warunków lokalowych została podpisana umowa na realizowanie tego 
przez Stację Pogotowia Ratunkowego. Była kiedyś podpisana taka umowa, że Radom 
jest podzielony na północ i południe. Pacjenci z południa mieli być obsługiwani na 
Tochtermana. Ponieważ trafił się pacjent z Gołębiowa, napisał skargę. NFZ napisał do 
szpitala pismo, że nie może tak być i wypowiedziana została ta umowa. 
Zaproponowana została nowa umowa do Józefowa, ale Józefów odmówił podpisania 
porozumienia w związku z tym szpital zwrócił się Radomskiej Stacji Pogotowia 
Ratunkowego, która jest podwykonawcą  szpitala żeby przyjmowali wszystkich 
pacjentów bez względu na miejsce zamieszkania. W tym przypadku nie chodziło 
o odmowę udzielenia pomocy tylko pacjent był bardzo niecierpliwy. Pełniąca 
obowiązki Dyrektora Radomskiej Stacji Pogotowia ratunkowego Elżbieta Cieślak 
powiedziała, że w ostatnich dniach w ramach nocnej i świątecznej opieki przyjętych 
było 165 osób, 173 osoby, 172 osoby,164 osoby. Pacjentów jest bardzo dużo. Pacjenci 
przyjeżdżają na pogotowie, nawet nie kierują się do punktu nocnej i świątecznej opieki 
na Józefowie tylko od razu na Tochtermana. Dodatkowo wpisując w to wyjazdy, bo 
również pogotowie stwierdza zgony, cewnikuje pacjentów to ten czas się wydłuża. 
Personel naprawdę nie odsyła nikogo, został jeszcze raz pouczony, że nie ma 
rejonizacji, niewolno nikogo odsyłać, przyjmujemy wszystkich. Jeśli zdarzają się 
pacjenci, którzy z jakiegoś powodu nie mogą czekać, są po prostu niecierpliwi to 
w pogotowiu jest informacja, że jest drugi punkt w szpitalu na Józefowie. Nikt nie jest 
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odsyłany natomiast fakt faktem pacjenci się bardzo niecierpliwią. Dyrektor 
Radomskiego Szpitala Specjalistycznego Marek Pacyna dodał, że powinny zostać 
zmienione przepisy bo przypisywanie żeby przy SOR była nocna i świąteczna pomoc 
to będzie to taka przepychanka. Nocna i świąteczna pomoc powinna być 
organizowana przez POZ, bo oni znają swoich mieszkańców. Powinna być ona jak 
najbliżej zamieszkania pacjentów.                   
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek powiedziała, że rozumie, iż w pogotowiu 
jest ta sama obsada wyjazdowa i stacjonarna, bo kiedyś było tak, że ktoś cały czas 
pracował w ambulatorium i nie wyjeżdżał, a teraz jest tak, że jest to dzielona sytuacja. 
Pełniąca obowiązki Dyrektora Radomskiej Stacji Pogotowia ratunkowego 
Elżbieta Cieślak powiedziała, że tak jest. W jej opinii pracę SOR-u i NPL bardzo by 
usprawniło podzielenie Radomia na dwie części choćby umowne. W sytuacji gdy tych 
pacjentów jest tak bardzo dużo nie odsyłalibyśmy i nie odsyłamy, ale udzielana byłaby 
informacja, że w tej drugiej części miasta też jest świadczona nocna i świąteczna 
pomoc.  
Radna Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz powiedziała, że niestety dochodzą 
jeszcze do tego ci nietrzeźwi lekarze i w związku z tym będzie więcej takich pacjentów 
i więcej takich skarg dlatego szpital i pogotowie muszą być bardziej wyczulone.         
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek podziękowała za złożone wyjaśnienia. 
Ad. 4. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak 
powiedział, że nie ma tego w porządku posiedzenia, ale na najbliższej sesji będzie 
chciał prosić o przyjęcie uchwały w sprawie podziału środków z PEFRON.  
 
Więcej spraw nie było.  
 
W związku z wyczerpaniem porządku Przewodnicząca Komisji podziękowała 
wszystkim za przybycie i zamknęła posiedzenie.                                                        
 
Na tym protokół zakończono. 

 
Przewodnicząca Komisji 

  
 
 Teresa Skoczek 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała 
Sylwia Sykuła 


